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Bergedorfas 
Nāciju svētkos
Ar Garkalnes novada Domes at-
balstu mūsu cienījamie Baltābeles 
dejotāji un viedās Strauta 
dziedātājas, mazo Garkalnes 
skolas Saules bērnu, skolotāju 
un Domes vadības pārstāvju 
pavadīti,– kopā cilvēki piecdesmit, 
devās uz 21. Fest der Nationen 
Bergedorfas pašvaldībā, brīvajā 
un Hanzas pilsētā Hamburgā, 
kas pulcēja vairāk nekā 1300 rai-
bu dalībnieku no visām Eiropas 
malām.

Par festivālu stāsta Senioru deju 
kolektīva “Baltābele” vadītāja 
Liene Gailāne:
“Lielajā mūzikas un folkloras 
festivālā tika ietverti 2 lieli svētki: 
XVI Bergedorfas pilsētas svētki 
un XXI Eiropas nāciju mūzikas, 
dažādu instrumentu spēļu un 
deju festivāls. Svētkos piedalījās 
dalībnieki no Itālijas, Polijas, 
Ukrainas, Čehijas, Holandes, 
Vācijas, Latvijas u.t.t.
Svētku ietvaros ietilpa plašs 
gājiens Hamburgas centrā uz 
Rātsnamu, muzikālās skatuves 
dažādu žanru izpildītājiem. 
Gājiens no Bergedorfas Rātsnama 
uz pils laukumu. Arī te skanēja 
dažāda žanra mūzikas, spēlēja 
dažādu stilu pūtēju orķestri 
(krāšņi un skanīgi), dejoja folklo-
ras deju grupas.
Esmu patiesi priecīga par 
Garkalnes novada domes ļoti lielo 
atbalstu un ieguldījumu mūsu 
dalībai šai festivālā. Paldies Ani-
tai Bružukai un Ilesei Tionai par 
labām iecerēm, idejām un rūpēm 
par mums, kā arī Raimondam 
Skrābānam par skaisto mirkļu 
tveršanu, filmēšanu.
Festivāla laikā radās sajūta, ka 
esam viens vesels, kā kodols, nevis 
3 dažādi pašdarbnieku kolektīvi. 
Šī sajūta lika lepni turēt savu 
valsts karogu un nest Garkalnes 
vārdu ar augsti paceltu galvu. 
Mūsu priekšnesumi bija atšķirīgi 
un interesanti. Vislielākās emoci-
jas un ovācijas no skatītājiem un 
cittautiešiem izpelnījās latviešu 
tautas tērpi. Cilvēki nekautrējās 
pienākt klāt un pataustīt dabīgo 
materiālu, aprunāties, kāda ir 
sajūta, staigājot biezajos audu-
mos, interesējās, no kuras valsts 
mēs esam. Tērpi bija laba reklāma, 
lai cilvēki dotos apmeklēt mūsu 

koncertus. Ir radušies piedāvājumi 
un uzaicinājumi nākošai vasarai 
kultūras pieredzes apmaiņai. 
Tas liecina tikai to, kad latviešu 
kultūra, latviešu krāšņums un 
dažādība cittautiešus interesē.  
Šis brauciens uz festivālu ir devis 
katram no mums labu pieredzi, kā 
arī spēju pareizi novērtēt to, kas 
mums ir.

No senioru dalībniekiem:
„Man atmiņā palicis brīdis pie 
skatuves pirms uziešanas pēdējā 
koncertā uz deju. Liekas, mēs 
visi lidojām, bija virknīte, aplis, 
pacēlums …
Brauciens bija superīgs, jo tā 
enerģija, ko uzņēmām – pietiks 
ilgam laikam!
Īpaši uzlādēja gājiens pa Berge-
dorferas ielām! Man vienmēr 
festivālos patīk gājieni, kad 
no skatītājiem plūst pozitīvas 
enerģijas!
Un smaids neko nemaksā, tik 
atgriežas ar lielāku spēku! Centos 
pamāt arī tiem, kuri bija nopie-
tni – un tas nostrādāja, cilvēki 
smaidīja! Priecīgi bija tie, kuri 
atradās augstākos stāvos – logos, 
balkonos, kad tieši viņiem pamāj 
ar roku…” 

Iespaidos dalījās  sieviešu vokālā 
ansambļa Strauts vadītāja Elga 
Tiltiņa:
“Patiesībā, tas bija negaidīts 
pārsteigums,  neaprakstāmi  – 
ansamblim tas bija pirmais lielais 
izbrauciens ārpus Latvijas.  Prieks, 
ka Dome mūs tā atbalstīja. 
Īpašs bija gājiens caur Hamburgas 
centru. Aiz karoga mēs  5 sievas 
gājām pirmās.  Vācieši bija stāvā 
sajūsmā.  Mēs arī bijām skaistas – 
baltās sagšās, svītrainos svārkos 
un  treknu lenti apsietās aubēs. 
Sagaida ar acīm, pavada ar kaut 
ko citu. 
Uzstājāmies uz vairākām 
skatuvēm. Mums bija izvei-
dota atsevišķa, speciāli šim 
pasākumam sagatavotu a capella 
latviešu tautas dziesmu program-
mu. kas sastāvēja no 3 daļām 
un 7 dziesmām.  Skatītājiem pa-
tika. Mums bija brīnišķīga iespēja 
redzēt un smelties iedvesmu 
no citu valstu  māksliniekiem. 
Tuvāk iepazināmies ar 
Sicīlijas temperamentīgajiem 

māksliniekiem. Brīvajā laikā 
aplūkojām pilsētu. Hamburgā ir 
skaista gan senā, gan modernā 
arhitektūra.  Ļoti liela, apmaldīties 
viegli, bet viss notika bez 
starpgadījumiem.  Mēs būtu 
priecīgi kādreiz šādu ceļojumu 
atkārtot.” Uz jautājumu vai šo 
programmu varēs noklausīties 
arī Latvijā, Tiltiņas kundze  
atbildēja, ka ļoti labprāt līdzīgu 
priekšnesumu parādīs kādā 
pasākumā Novada kultūras pilī.

Garkalnes skolas delegācija par 
savām sajūtām:
Man patika iet parādē Hamburgā 
un Bergedorfā, jo es varēju 
apskatīt pilsētas ielas, izbaudīt 
svētku noskaņojumu. Lieliska bija 
arī iespēja braukt ar kuģīti, jo es 
nekad nebiju braucis ar kuģīti pa 
upi. Un vēl man patika spēlēt bum-
bu ar draugiem. Brauciens bija 
izdevies! Un es noteikti turpināšu 
dejot! Jānis
Gājienā mums māja visa pilsēta 
un fotografēja mūs. Gājienos mēs 
dziedājām, un tik daudz dziedājis 
es vēl nebiju nekad. Izrādās, ka 
man ļoti patīk ne tikai dejot, bet 
arī dziedāt! Vakaros mēs spēlējām 
bumbu ar Pēteri no „Baltābeles”. 
Tas bija jauki! Dāvis 
Man šis ceļojums bija vistālākais 
un ilgākais. Man patika, ka brauca 
deju kolektīvs „Baltābele”, jo viņi 
mums daudz palīdzēja un stāstīja 
interesantas lietas. Kaut vēl būtu 
tāds deju kolektīva brauciens!   
Edgars
Šī nedēļa Bergedorfā bija liel-
iska! Man ļoti patika tas, ka visi 

cilvēki šeit bija tik smaidīgi, laipni 
un tā vien likās, ka viņi palīdzētu 
jebkuram cilvēkam, ja kaut kas 
atgadītos. Mani ļoti iepriecināja 
tas, ka mēs jau pirmajās dienās 
guvām tik daudz atbalstītāju, 
jo ļoti daudz cilvēku nāca klāt, 
prasīja, no kuras valsts mēs 
esam un kad dejosim. Smaidīgas 
vācu kundzītes pat uzcienāja 
mūs visus ar saldējumu. Paldies 
deju skolotājai Laimdotai par 
iemācītajām jaukajām dejām, ar 
kurām mēs varējām iepriecināt 
visus festivāla dalībniekus! Man ir 
liels prieks, ka mēs Vācijā varējām 
dejot ne tikai vieni paši un kopā ar 
„Baltābeli”, bet arī iesaistīt cittau-
tu pārstāvjus (vāciešus, itāliešus), 
varējām iepazīt Vācijas kultūru un 
labi pavadīt laiku. Renāte
Man patika iet gājienos, kur man 
un pārējiem bija iespēja iepazīt 
citu tautu kolektīvus. Redzēt, kā 
orķestri spēlē un kā itāļi dzied. 
Man arī ļoti patika spēles, kuras 
mēs spēlējām mūsu guļvietā. Bija 
jauki redzēt, ka visiem viss iet pie 
sirds. Pēc šī brauciena mēs visi 
esam kļuvuši daudz reižu ciešāki, 
saliedētāki un viens par otru 
zinām daudz vairāk. Vēlos pateik-
ties deju skolotājai Laimdotai, 
”Baltābelei”, skolotājai Dainai un 
Ingai, un, protams, šoferīšiem! 
Paldies jums visiem! Anna
Šajā braucienā viena no manām 
mīļākajām lietām bija turp un 
atpakaļ ceļš, jo tajā mēs varējām 
labāk sapazīties ar „Baltābeles” 
dejotājiem un izsmieties no sirds 
patikas. Mēs sadraudzējāmies ar 
itāļu dejotājiem tik ļoti, ka viens 

otram mājām, kad sastapāmies, 
un uzgavilējām, kad redzējām 
viņus dejojam. Gājienu laikā 
mūs vēroja simtiem skatītāju. 
Tā bija laba sajūta, ka vēro tevi, 
tavu tērpu, karogu un tad sirdi 
pārņēma liels lepnums. Rūta
Liels paldies bērnu un pedagogu 
vārdā Garkalnes novada Domei, 
kas deva iespēju bērniem pabūt 
festivālā, uzstāties uz vienas 
skatuves kopā gan ar pašmāju, 
gan citu zemju deju kolektīviem. 
Šī neatkārtojamā pieredze būs lie-
lisks stimuls mācīties arvien jaunas 
dejas un izdejot tās tikpat azartis-
ki kā līdz šim, jo arī festivālā Vācijā, 
parādoties Garkalnes dejotājiem, 
ieturētie vācieši neslēpa smaidu 
un neskopojās ar aplausiem. 
Šī nedēļa satuvināja Garkalnes 
novada mazos un lielos dejotājus. 
Mēs ieguvām jaunus draugus 
un deju „audžuvecākus” – 
baltābeliešus. Īpašs paldies 
R. Zuje vičam par sagādāto 
ceļamaizi! Tā bija ne tikai garšīga 
un daudzveidīga, bet bija arī 
padomāts par ēdāju ērtībām.
Mums ir liels prieks, ka varējām 
parādīt savas tautas dejas Nāciju 
festivālā Vācijā, ka mums ir tik lie-
liski dejotāji un kolektīvu vadītāji, 
kas spēj sagatavot dalībniekus 
starptautiskiem pasākumiem. Sk. 
Daina 

Garkalnes novada Dome pateicas 
māksliniekiem un pavadošajam 
sastāvam, ka visiem kopā tik 
krāšņi izdevās nest Latvijas vārdu 
pasaulē. 

GNV 
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No kreisās – Ivars Mazurs, GNPP priekšnieks un Intars Kukulis, GNPP vecākais inspektors

Policijai jauns auto

2011. gada 1. aprīlī iz-
veidota Garkalnes no-
vada Pašvaldības polici-
ja (GNPP). Tā nomainīja 
Ādažu Glābšanas dienestu. 
Pašvaldības policija pilnībā 
nodrošināta ar nepieciešamo 
ekipējumu – formas tērpu 
un speclīdzekļiem. Jaunais 
trafaretais dienesta auto 
aprīkots ar bākugunīm un 
speciālu izolatoru aizturēto 
personu pārvietošanai. 

Salīdzinot ar glābšanas 
dienesta darbiniekiem, polici-
jas pilnvaras ir palielinājušās. 
Pašvaldības policijas 
pienākumi attiecīgajā 
administratīvajā teritorijā ir 
noteikti likumā “Par polici-
ju”. Pašvaldības policija  – 

• nodrošina kārtību 
uz ceļiem, ielās, laukumos, 
parkos, sabiedriskā trans-
porta līdzekļos, stacijās 
un citās publiskās vietās, 
lai garantētu personu un 
sabiedrības drošību;
• reģistrē informāciju 
par noziedzīgiem 
nodarījumiem un citiem 
likumpārkāpumiem un 
par personām, kas tos 
izdarījušas, kā arī par no-
tikumiem, kuri apdraud 
sabiedrības drošību, un 
nekavējoties reaģēt uz tiem, 
kā arī ziņo kompetentām 
amatpersonām par 
uzzinātajiem notikumiem 
(avārijām, ugunsgrēkiem, 
katastrofām, stihiskajām 
nelaimēm un citiem), kuri ap-
draud personu, sabiedrības 
vai valsts drošību;
• sniedz neatliekamo 
palīdzību personām, kuras 
cietušas likumpārkāpumu 
rezultātā, nelaimes 
gadījumos vai atrodas 
bezpalīdzības stāvoklī, arī 
tad, ja tās reibuma stāvoklī 

zaudējušas spēju patstāvīgi 
pārvietoties vai var nodarīt 
kaitējumu apkārtējiem vai 
pašas sev, kā arī sniegt 
palīdzību nepilngadīgām 
personām, kas palikušas bez 
vecāku vai viņu aizstājēju 
uzraudzības;
• izpildīt tiesas 
nolēmumus, prokurora 
lēmumus un norādījumus, 
kas saistīti ar meklēšanas 
un izmeklēšanas darbību 
veikšanu; 
• novērst un pārtraukt 
administratīvos pārkāpumus, 
noskaidrot vainīgos, sa-
vas kompetences ietvaros 
sastādīt protokolus, izskatīt 
lietas par šiem pārkāpumiem 
vai arī nodot tās izskatīšanai 
pēc pakļautības; 
• savu pilnvaru ietvaros 
atklāt noziedzīgu nodarījumu  
un administratīvo pārkā-
pumu cēloņus un tos 
veicinošos apstākļus un veikt 
pasākumus to novēršanai; 
piedalīties personu tiesiskajā 
audzināšanā; 
• regulēt tran-
sportlīdzekļu un gājēju 
kustību, veikt satiksmes 
un satiksmes līdzekļu 
uzraudzību;
• izpildīt tiesu (tiesnešu), 
prokuroru lēmumus par to 
personu piespiedu atvešanu, 
kuras izvairās no ierašanās 
pēc izsaukuma, kā arī 
izpildīt tiesu lēmumus par 
apcietinājumu.

Policijas ziņas
Pirmajos 4 darbības mēnešos 
sastādīti un nosūtīti 
izskatīšanai uz Garkalnes no-
vada domes Administratīvo 
komisiju 70 administratīvo 
pārkāpumu protokoli. 

• 38 administratīvo 
pārkāpumu protokoli-
paziņojumi sastādīti par 
automašīnas stāvēšanas 
un apstāšanās noteikumu 
neievērošanu. Lielākoties par 
auto novietošanu invalīdiem 
paredzētās stāvvietās;
• 34 par karogu 
nenovietošanu pie īpašuma 
svētku un atceres dienās;
• 22 pārkāpumi par nesa-
koptu īpašumu. Lielākoties 
par nepļautu zāli un atkritu-
mu uzkrāšanu;
• Četri pārkāpumi sastādīti 
par atkritumu izmešanu tam 
neparedzētā vietā;
• Četri protokoli sastādīti 
par suņu turēšanas noteiku-
mu neievērošanu. 
• Trīs protokoli par 
automašīnas vraka turēšanu 
sabiedriskā vietā. 
• Divi par naktsmiera 
traucēšanu. 
• Viens administratīvais 
pārkāpums sastādīts par 
žūpības un netiklības perēkļa 
uzturēšanu.

–  Juglas dzīvnieku patversmē 
nogādāti 5 suņi un 1 kaķis. 
–        Saņemtas un izskatītas 
34 iedzīvotāju sūdzības. 
–        Informācija un izsauku-
mi no iedzīvotājiem un Valsts 
policijas saņemta  127 reizes. 
–        Aizturētas un nogādātas 
Valsts policijā 15 personas.
–        Sadarbojoties ar Valsts 
policiju, veikti 12 profilaktiski 
reidi. 

Pašvaldības policijas 
tālrunis:

6799 8590, 2541 1811  
(darba dienās no 9:00 - 17:00)
Brīvdienās un pēc darba 
laika – Saulkrastu iecirkņa 
dežūrdaļa 7695 0350

Pirm-
klasnieks
Jau atkal tuvojas 1.septembris un skaidrs, ka klāt ir 
rīts, kas pārpilns ar maziem, smaidīgiem zēniem un 
meitenēm, gladiolām, asterēm, saulespuķēm, rozēm un 
daudzkrāsainiem puķu pušķiem, kuri steidz atrast īstā 
skolotāja rokas. 

Garkalnes novada dome aizvien praktiskāk cenšas 
atbalstīt savus iedzīvotājus, tādēļ šogad ceram, ka mazaji-
em pirmklasniekiem skolā un ģimenes lokā būs jauks un 
neaizmirstams 1.septembris. 

Taču vecāku atbalstam, zinot, ka skolas gaitu sākums ir 
finansiāli grūts daudzās ģimenēs, esam lēmuši atbalstīt 
katra Garkalnes vidusskolas un Berģu Mūzikas un mākslas 
pamatskolas 1.klases audzēkņa vecākus ar pabalstu 10,- LVL 
apmērā. Šo pabalstu būs iespējams saņemt Garkalnes no-
vada domes kasē, uzrādot savu pasi un skolēna apliecību. 

Veiksmi mācībās vēlot, Anita Bružuka
Izglītības, kultūras, sporta un jaunatnes lietu daļas vadītāja

Tā sakot, prātulas jeb domu atāls
Cīrulis netrillina savu dziesmu uz zaļa zara, bet ceļ to augstāk un 
augstāk zilgmē.

Viss, kas laužas, tiecas un aug pretī saulei ir saules atstari.

Zinātnieki uzskata, ka Visusms izplešas. Varbūt – briest? Tas tikai 
ceļ mūsu izpratnes grieztus.

Sāpes veldzēju ar zālēm. Tās ir veselības slāpes.

Kauns slimot. Bet nomirt? Aiz kauna zemē jāielien.

Pie mīlestības pierodam. Un iemīlamies apradumā.

Punktuāli. Te paradoksāli ir tas, ka precizitāte izklausās pēc 
daudzpunkta.

Baidos, ka pāreja no ziemas uz vasaras laiku un atpakaļ netiek 
ielamāta par laika atmazgāšanu, jo laiks ir nauda.

Kad nav ko darīt, pat lāga izgulēties nevar.

Runātjot par ražu, pats nosaukums liek aizdomāties – maizi 
audzējam vai ražojam.

Taupība savtīgi aplaupa to pašu nabadzību.

Ticība Dieva investīcijām audzina un stiprina pašdisciplīnu.

Novadnieks, Jāzeps Keišs



GARKALNES NOVADA VĒSTIS · AUGUSTS 2011 · 3

Par ģimeni, desām un puantēm
Doma, ka padebeši sākas tikai aiz 
mākoņiem ir maināma, jo aiz ve-
cajiem Ziemeļniekiem, pār zāļaino 
grāvi kā sēnes pēc lietus izaudzis 
ciematiņš – Padebeši. Uz turieni 
arī devāmies pie mūsu šī mēneša 
sarunas biedra – deputātes  
Anitas Bružukas. Mēness gaismā, 
divu suņu aplēkāti par dzīvi 
sarunājamies vakarīgajā dārzā. 

GNV: No kurienes esi nākusi un kā 
nokļuvi šai pusē?
Anita: Esmu dzimusi un augusi 
Rīgā, Maskavas rajonā, Lubānas 
un Rāznas ielu stūrī. Tur dzīvoja 
ļoti daudznacionāli cilvēki. Rāznas 
ielā bija Rīgas Aviācijas institūts, 
tāpēc jau no bērnības sastapos 
ar daudzkrāsainiem cilvēkiem. 
Nākamajā  pieturā izkāpa visi fir-
mas Latvija strādnieki, lielākoties 
komunistiskā režīma piekritēji.  
Savukārt otrā pusē bija čigānu 
apsēstā mazā Lubānas iela. 
Bērnība bija jautra. Spilgti atceros, 
kad pēc dejošanas mēģinājuma 
tēvs mani gāja sagaidīt uz trolej-
busu, vienu vakaru biju pārsteigta, 
ka viņš mani nesagaida. Pa ceļam 
bija dabūjis pa degunu, bet mierīgi 
tipināju mājup. Vienu reizi nācās 
aizstāvēt savu ķēdīti ar krustiņu, 
otru reizi - matu gumiju.  Trešajā 
reizē divas čigānietes gribēja ma-
nas puantes atņemt, bet es tās go-
dam aizstāvēju un viņām sadevu. 
Nevienu reizi neko neesmu atde-
vusi – vienmēr esmu cīnījusies. Ap 
gadiem 17 pārcēlos uz Purvciemu. 
Vispār esmu pilnīgs Rīgas bērns. 
Arī omes laukos man nebija. 

Un kā tagad dzīve laukos?
Superīgi laukos. Tagad vairs ne-
varu iedomāties savu dzīvi Rīgā uz 
akmeņiem bez meža un zaļumiem 
apkārt. 

Kāpēc izdomāji pārvākties?
Man bijuši sapņi par kuriem esmu 
ļoti vēlējusies, lai tie piepildās. Un 
tā arī notiek. Mēs bērnībā dzīvojām 
ļoti šaurā, caurstaigājamu divista-
bu dzīvoklī, kur visai ģimenei vie-
tas nemaz tā lāga nebija. Pat kādā 
brīdī skauda, ka citiem bērniem ir 3 
istabu dzīvoklis vai pat privātmāja. 
Man bērnībā savas istabas ne-
bija. Tāpēc man no bērnības bija 
apņemšanās, ka man būs māja 
un mani bērni ar malku kurināmā 
šaurā dzīvoklītī nedzīvos. 
Jau astoņus gadu dzīvojam 
Garkalnes novadā.  Bet ceļš kā 
mēs nokļuvām Padebešos ir 
garš. Pirmais mēģinājums izlauz-
ties no Rīgas ielām bija, kad mēs 
nopirkām vasarnīcu Saulkras-
tos. Atceros mūsu pirmo vasaru 
tur – bez labierīcībām un diviem 
pavisam maziem bērniem. Tā 
bija fantastiska vasara. Bet vienā 
bargā ziemas naktī tā nodega. 
Tad mums bija plāns būvēt māju 
Katlakalnā. Beigās sapratām cik 
dārgi tas izmaksā, nedēļas laikā 
pārdomājām un nopirkām jau ga-
tavu māju Ainavās. Izrādījās arī, ka 
Ainavas nebūs tā vieta, kur mūsu 
mazbērniem augt, jo dažādu 
apsvērumu dēļ sapratām, ka māju 
jāpārdod un tad arī ievācāmies šeit. 
Visi te tik tuvu dzīvo, izveidojies 
ciešs kontakts. Padebeši ir spilgts 
piemērs, kad cilvēki ir atnākuši no 
bezpersoniskiem lielpilsētas mik-
rorajoniem un kopīgi grib kaut ko 
labu darīt. Piemēram, iedzīvotāji 
ir apzaļumojuši jauno sporta lau-

kumu, vienmēr ir ļoti atsaucīgi un 
saliedēti. Bijis pat tā, ka dodoties 
atvaļinājumā mūsmājās uzturas 
mūsu draugi, atskan kaimiņu 
zvans. Vai viss kārtībā? Jūsu mājās 
grozās sveši cilvēki. 

Esmu sapratusi, ka viss, kas notiek, 
notiek uz labu. Katrai darbībai ir 
savas pēcdarbības – ja nebūtu 
nodegusi māja Saulkrastos, mēs 
nekad te nebūtu. Atceros filmu ar 
Gvinetu Paltrovu galvenajā lomā 
“Durvis aizveras”, vienreiz tu 
paspēj uz metro, bet, ja nepaspēj, 
dzīve iegrozās pavisam savādāk. 
Un kāds būs iznākums nevar 
paredzēt. Ja es kaut ko vēlos un tā 
nenotiek, ja cīnos un pretojos un 
tik un tā nesanāk, tas tikai nozīmē, 
ka tas nav pareizais mirklis, vieta, 
laiks vai pareizie cilvēki apkārt. 
Vienkārši nevajag radīt siltumnīcas 
efektu un mākslīgi radīt kaut 
kādas lietas, beigās ne vienmēr tas 
beidzas kā grībētos. Dzīvē visam ir 
pēctecība,- arī notikumiem.

Kā tu izdomāji piedalīties politikas 
veidošanā Garkalnes novadā?
Politikas veidošanā piedalījos 
netieši jau kopš mans vīrs Kārlis 
iesaistījās partijā un pieņēma 
lēmumu kaut ko grozīt sistēmā 
un padarīt cilvēku dzīvi labāku. 
Mēs kā laulātie un reizē arī labākie 
draugi savā starpā visas lietas 
pārrunājam. Īstenībā tas bija šīs 
ciems un šī ciema problēmas, kuru 
dēļ kļuvu politiski aktīva. Pārņēma 
sajūta, ka visas gausi kustošās 
lietas var risināt labāk. Ja pirms 
diviem trim gadiem būtu lielāka 
atvērtība starp apsaimniekotāju, 
pašvaldību un iedzīvotājiem, ja 
attiecības nebūtu tik saspīlētas, 
nebūtu bijusi vajadzība ieskaitīties. 
Iespējams, ka toreiz mans viedok-
lis bija stipri saasināts, ka viss nav 
lāga, ka par cilvēkiem nav domāts. 
Daudzās lietās tā bija mana 
nezināšana. Dotajā mirklī esmu 
ieguvēja, jo pieredze strādājot 
domē ir nenovērtējama, to nevar 
iemācīties nevienā skolā.

Un, kas būtu tas, ko Tu iemācījies?
Cilvēkiem šķiet, ka katram sava 
problēma ir tā trakākā. Tam, kam 
viss ir  kārtībā ar komunikācijām, 
viņa sāpe par nenoasfaltēto ielu 
ir vislielākā un ātrāk labojamā. Tas 
cilvēks, kurš dzīvo asfaltētas ielas 
galā, bet viņa ūdens tarifs ir teju 
4 Ls par kubu ūdens, protams, ka 
viņa sāpe ir lielākā. Tam, kuram no 
spices nāk tīrs bezmaksas ūdens 
nepieciešama vieta bērniņam 
bērnudārzā. Respektīvi – 
galvenais ir atrast līdzsvaru starp 
šīm sāpēm un izvērtēt, kurā brīdī 
un cik daudz kurā jomā ir pareizi 
ieguldīt. Svarīgākais ir katru sāpi 
uzklausīt un meklēt risinājumu. 

Kuras ir tās darbības sfēras, kur 
vēlies vērts savu uzmanību un 
darbību?
Pašvaldības mērogā galvenais 
jāuzklausa un jāpalīdz cilvēkiem. 
Manuprāt, pēdējos gados tas 
tiešām notiek. Bija drauds, ka 
mēs varējām palikt bez Mūzikas 
un mākslas skolas. Arī bērnu lau-
kumu bija mazāk. Nebija bērnu 
deju kolektīva. Tagad tiek domāts 
arī par teātra studiju un drīzumā 
Upesciema Dienas centrs vērs 
savas durvis apmeklētājiem. 
Bērniem un jauniešiem ir kur iet 

un ar ko nodarboties. Novadā 
sports tiek atbalstīts kā nekur 
citur Latvijā. Esmu gandarīta, 
ka mūsu dome daudz velta 
tieši šiem jautājumiem, lai bērni 
būtu nodarbināti. Ir arī otra 
puse, domājot par jauniešiem ir 
jāatceras, ka ar audzināšanu nevar 
nodarboties ne priekšsēdētājs, 
ne sociālais dienests. Ar to 
ir jānodarbojas vecākiem. 
Piemēram, ja mēs sapulcēs dzir-
dam  jautājumus – ko dome 
dara, lai jaunieši nedzerstītos par 
pakšiem un nevazātos pa ielām? 
Tad pirmām kārtām vecākiem 
ir jāpievēršas savu bērnu 
audzināšanai un jāskatās, kur viņi 
iet un ko viņi tajos pakšos dara. 
Un pašvaldība ir tikai sekundārs  
atbalsts tam, ka bērniem ir iespēja 
sevi pilnveidot un šīs iespējas 
bērniem nav jāmeklē kādā citā 
pašvaldībā. 

Ko Tev patīk darīt  brīvajā laikā?
Visu savu brīvo laiku es veltu 
ģimenei un bērniem. Citreiz 
pārņem skumja netveramā mirkļa 
sajūta, kad pamani, ka bērna kājas 
izmērs ir paaudzies atkal par di-
viem un durvju ailē var iezīmēt at-
kal jaunu strīpiņu. Un ik reizi, kad 
lielākie no viņiem ieraušas klēpī, 
viņi vienmēr tur ir jāpaņem, jo tas 
brīdis, kad viņi vairs to nevēlēsies 
darīt varbūt ir tepat blakus. Un 
būs tas brīdis, kad es dzīvošu un 
laiku veltīšu sev, bet tagad tas ir 
tikai bērniem. 

Bērni savā ziņā ir arī skolojoši, ne 
tikai nostalģiski. 
Jā, noteikti. Sevi sportā es nere-
dzu, bet ir lietas, kuras esmu ga-
tava darīt – mācīties slēpot vai 
trenēties bumbu trāpīt grozā. 
Un galvenā motivācija ir bērni, 
jo kādēļ viņiem dēļ manis netikt 
ģimenes strītbola komandā?! 
Kas tā par komandu bez mam-
mas? Man nekas cits neatliks kā 
saņemties un to darīt. 

Bērni vecākus velk atpakaļ dabā.  
Tā ir. Skolas laikā es slidoju. Tagad, 
protams, ja bērni slido – es arī. 
Man tikai ir neērti pateikt, ka 
tāpat kā viņiem arī man noderētu 
krēsls. Ir lietas, kas ir jāpārvar. 
Bet vispār no bērnības jau dejoju. 
Sāku dejot Pionieru pilī modernās 
dejas, bet tur man īsti nepatika un 
mamma piedāvāja pamēģināt tau-
tas dejas TDA „Uguntiņa”. Tur arī 
visu bērnību un jaunību nodejoju. 
„Uguntiņā” arī iepazinos ar vīru. 
Vēl man patīk ceļot. Mēs fanojam 
par Kanāriju salām. Tur mēs tā kā 
mājās jūtamies. Katra no septiņām 
salām ir pilnīgi citādāka. Mūžīgā 
vasara ar vieglu okeāna brīzi. 
Visvairāk man tur patīk cilvēki. Ja 
man Latvijai būtu kaut kas jānovēl, 
tad es novēlētu tai cilvēkus kādi 
ir Tenerifē. Viņi vienmēr ir laipni, 
smaidīgi, izpalīdzīgi. Ir bijusi tikai 
viena reize, kad lūdzot palīdzību ir 
nelaipna attieksme. Es biju satriek-
ta, jo pie tā nav pierasts.

Un Latvijā to nejūti?
Latvieši ir skaudīgi un nenovīdīgi. 
Ļoti žēl. 

Man gan liekas, ka Latvijā esmu 
sastapusi visvairāk jauko cilvēku 
pasaulē.
Nu nezinu, pamēģini kādam 
uz ielas kaut ko paprasīt vai 

netīšām uzgrūsties sabiedriskajā 
transportā, vai uzkāpt uz kājas, 
vai braukt ar auto un apdzīt 
pie krustojuma. Tiksi nolamāts 
vienmēr! Latvieši iekšienē nav 
slikti, bet manuprāt, ilgstošais pe-
riods kaimiņu lielvalsts ietekmē 
un stāvēšana rindās pēc desām 
un cīsiņiem radījusi cilvēkos tādu 
iekšēju konkurenci un cīņu. Un 
beigās viņi nesaprot par ko cīnās.  
Reāli izjūti lidostā, kad atgriezies 
mājup, tad vēl pirms Latvijas 
robežas pirmā atnāk sajūta, ka 
Dzimtene ir blakus. Bet ja runā par 
karstasinību, manuprāt, tādi esam 
mēs nevis dienvidnieki. 

Teici, ka esi lepna, ka esi latviete. 
Kāpēc? 

Pavisam vienkārši – es esmu latvi-
ete! Mans vecaistēvs cieta Sibīrijā 
un daudz radi tika nežēlīgi nošauti. 
Tas nav tāpat vien. Šī ir mana zeme 
un mana nācija. Mēs esam dažādi. 
Tas, ka ir nelāgi cilvēki, tas nekas. 
Mums ir mūsu tautasdziesmas, 
kultūra, rakstnieki deja un mūzika. 
Tas ir kaut kas īpašs un nav svarīgi, 
ka cilvēki mēdz būt riebīgi. 

Tāpat kā ģimene – tāpat arī tava 
tauta, lai kādi tie reizēm būtu, tie 
ir tavējie.

Paldies, Anita, 
par interesanto sarunu.

Garkalnes Novada Vēstis, 
Elīna Bauze-Krastiņa
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Noslēdzies sociālās mājas Meža ielā 
siltumefektivitātes palielināšanas projekts

Piedaloties Garkalnes novada 
domes delegācijai, būvniekiem un 
citiem speciālistiem, jūlija beigās 
pēc rekonstrukcijas svinīgi atklāja 
sociālo dzīvojamo māju Meža ielā. 

Garkalnes novada domes 
administrācija 2010.  gadā 
piedalījās Latvijas Investīciju un 
Attīstības aģentūras  organizētā 
konkursā par sociālo dzīvojamo 
māju siltināšanu un saņēma Ei-
ropas Reģionālās attīstības fonda 
līdzfinansējumu 75% apmērā no iz-
maksu tāmes vērtības remontdar-
bu un siltināšanas pasākumu 

veikšanai sociālā dzīvojamā mājā 
Meža ielā 2, Garkalnē. 

Domes organizētā iepirkuma 
konkursa rezultātā objekta re-
montdarbu un siltināšanas darbu 
kopējās izmaksas no kopējām 
plānotajām izmaksām Ls 103 354,02  
samazinājās līdz  Ls 78 136,02.

Par projektu domes izpildirek-
tore un „Sociālas dzīvojamās 
mājas Meža ielā 2, Garkalnē, 
Garkalnes novadā siltumnoturības 
uzlabošanas pasākumi” pro-
jekta vadītāja  Jeļena Toca: “Pro-

jekta mērķis bija veikt sociālās 
dzīvojamās mājas siltināšanas, 
renovācijas un rekonstrukcijas 
pasākumus, tādējādi palie-linot 
ēkas energoefektivitāti, ceļot 
mājokļa  kvalitāti maznodrošinātām 
personām un uzlabojot mājokļa 
pieejamību personām ar kustību 
traucējumiem”.

Projekta realizācijas gaitā ēkas 
energoefektivitātes rādītāju 
uzlabošanai, veikti sekojoši 
pasākumi – ārsienu, cokola 
un pamatu daļas renovācija 
un siltināšana, ārsienas gaisa 

spraugas siltināšana; bēniņu 
pārseguma siltināšana; jumta 
seguma nomaiņa, jumta nesošo 
konstrukciju nomaiņa un rekon-
strukcija, lietus ūdens tekņu 
nomaiņa, ūdens noteku drenāžas 
izbūve; visu logu nomaiņa; mājas 
apkures katla remonts un katla 
telpu remonts; koplietošanas 
telpu remonts, siltināšana un iee-
jas  remounts; visu ieejas durvju 
nomaiņa; vienas nobrauktuves 
- invalīdu pandusa izbūve pie iee-
jas durvīm; elektroinstalācijas 
nomaiņa koplietošanas telpās; 
kustību sensoru uzstādīšana pie 

ieejām; energoefektīvo spuldžu 
uzstādīšana pie ieejas durvīm.

Garkalnes domes priekš-sēdētājs 
Mārtiņš Bauze-Krastiņš stāsta, ka 
lai uzlabo dzīves apstākļus sociāli 
mazāk nodrošinātajiem viens 
no Garkalnes domes uzdevu- 
miem  ir uzlabot veco dzīvojamo 
fondu. 
Otrs uzdevums ir dzīvokļu rindas 
likvidāciju, tāpēc pēdējo četru gadu 
laikā Garkalnes novadā ir uzceltas  
3 jaunas dzīvojamās mājas.

GNV

Regbija čempionāts 
Upesciema stadionā

Sestdien, 23. jūlijā, Upesciema 
stadionā risinājās “Autowelt” Lat-
vijas čempionāta regbijā 7 otrais 
posms, kuru rīkoja regbija klubs “Li-
vonia/Garkalne” kopīgi ar Garkalnes 
novada domi.

Labais laiks un cilvēķu noskaņojums 
veicināja brīnišķīgu gaisotni visas 
dienas garumā. Sacensību rīkotāji 

ar Latvijas Regbija federācijas prezi-
dentu Juri Silovu priekšgalā bija 
parūpējušies par visu dalībnieku 
bezmaksas ēdināšanu un atpūtu 
zem ērtām nojumēm. Tikmēr regb-
istu un viesu atvases pavadīja laiku 
bezmaksas piepūšamajās atrakcijās. 
Par skatītāju izklaidi parūpējās roke-
ru kluba “Livonia” biedri, kas ieradās 
Upesciema stadionā ar saviem 

braucamrīkiem atbalstīt tāda paša 
nosaukuma regbija kluba komandas 
cīņā par Latvijas čempionāta otrā 
posma godalgām. Tāpat skatītājus 
iepriecināja “Volkswagen” vabolīšu 
šovs. Visas dienas garumā program-
mu vadīja LNT sporta eksperts Lau-
ris Lizbovskis, bet Garkalnes pagasta 
dome bija parūpējusies par balvām 
visiem sacensību dalībniekiem.

Ja runājam par sacensību sportisko 
pusi, tad jāatzīmē, ka regbija klubs 
“Livonia/Garkalne”, tāpat kā Lat-
vijas čempionāta pirmajā posmā, 
startēja ar divām vienībām – “Kurši/
Livonia/Garkalne” un “Autowelt/
Livonia”. “Kurši” izcīnīja otro, bet 
“Autowelt” regbisti – piekto vietu.

Spēlē par pirmo vietu spēkiem 
mērojās “Transact Pro” 1 un “Kurši/
Livonia/Garkalne”. Mača ievadā 
rezultātu atklāja “Kuršu” spēlētājs 
Nauris Kraupša, panākot 5:0. 
Turpinājumā Gunārs Andersons 
izlīdzināja rezultātu 5:5, bet Valters 
Raņķis precīzi izpildīja realizācijas 
sitienu – 7:5. Pēc tam Kraupša 
saņēma noraidījumu uz divām 
minūtēm, bet Egīls Āboliņš un 

Raņķis panāca jau 14:5. Tā noslēdzās 
spēles pirmā daļa. Cīņas otrajā 
puslaikā vispirms noraidījumu uz 
divām minūtēm izpelnījās “Transact 
Pro” 1 spēlētājs Kristaps Jakušs, bet 
tas netraucēja viņa brālim Kaspar-
am Jakušam veikt izrāvienu un gūt 
piezemējumu, bet Raņķim precīzi 
izpildīt realizācijas sitienu – 21:5. 
Atlikušajā laikā vēlreiz ar individuālo 
meistarību nospīdēja Raņķis, 
panākot 26:5, un tieši viņš pielika arī 
mačam punktu – 31:5.

“Transact Pro” 1 galvenais tren-
eris Uldis Bautris: “Es domāju, ka 
puiši nospēlēja labi, turklāt pat bez 
vairākiem līderiem ierindā. Finālā 
mums bija pārsvars, visi koman-
das dalībnieki nocīnījās no sirds, 
pārvēršot to rezultāta izteiksmē. 
Mēs tagad esam tuvu Latvijas 
čempionu titulam regbijā 7, un, 
protams, darīsim visu, lai šo titulu 
nosargātu”.

“Kurši/Livonia/Garkalne” galvenais 
treneris Vilmārs Sokolovs: “Protams, 
otrā vieta nav tas rezultāts, kas mūs 
apmierinātu. Turnīra organizācija 
bija laba, kopējais komandu līmenis 

audzis, tikai mūsu izcīnītā vieta 
neapmierina. Dažas lietas mūsu 
komandas sniegumā man nepatika, 
bet kā nu ir tā ir. Finālā parādītais 
spēles līmenis nebija maksimālais uz 
ko mūsu vienība ir spējīga”.

Par “Autowelt” Latvijas čempionāta 
regbijā 7 otrā posma rezultatīvāko 
spēlētāju kļuva Mihails Tumins 
(“Kalve”, 42 punkti), bet par labāko 
regbistu atzina Nauri Kraupšu 
(“Kurši/Livonia/Garkalne”).

Otrā posma galīgais vietu 
sadalījums: 1. “Transact Pro” 1, 
2. “Kurši/Livonia/garkalne”, 3. 
“Kalve”, 4. “Transact Pro” 2, 5. “Au-
towelt/Livonia”, 6. “LLU/Telms”, 7. 
RK RT, 8. Valmieras “Fēnikss”, 9. 
“Eži/LMT”, 10. “Piekūni/Imanta”.

Komandu kopvērtējums pēc diviem 
posmiem: 1. “Transact Pro” 1 – 2 
punkti, 2. “Kurši/Livonia/Garkalne” 
– 5 punkti, 3. “Kalve” – 5 punkti, 4. 
“Transact Pro” 2 – 8 punkti, 5. “Au-
towelt/Livonia” – 11 punkti, 6. “LLU/
Telms” – 11 punkti, 7. RK RT – 16 
punkti, 8. Valmieras “Fēnikss” – 16 
punkti, 9. “Eži/LMT” – 16 punkti, 10. 
“Piekūni/Imanta” – 20 punkti.

Pārbaudījums Hījumā

Pateicoties Garkalnes vidusskolas 
draudzībai ar Kerdlas ģimnāziju un 
projekta vadītāja, kalēju meistara 
Aina Jepišova entuziasmam, ar 
Eiropas Savienības un Garkalnes 
novada Domes atbalstu četri 
Garkalnes vidusskolas 9. klases 
skolēni 10.-17. jūnijam kopā ar 
14 -18 gadus veciem jauniešiem 
no  Kerdlas ģimnāzijas, Hapsa-
las profesionāli tehniskās skolas 
un Kainas ģimnāzijas piedalījās 

unikālā projektā – „Jauno kalēju 
darbnīcās” Igaunijā. Garkalnes vi-
dusskolu pārstāvēja Emīls Garančs, 
Kārlis Rudāks, Roberts Malcenieks 
un Harijs Jekševics. 

Projekta dalībnieki iepazinās ar 
kalēju amata attīstības vēsturi, 
metāla ķīmiskajām īpašībām un 
teorētiskajiem metāla kalšanas 
principiem. Jaunieši šajās dienās 
apguva visas metāla apstrādes 

iespējas: stiepšanu, platināšanu, 
dalīšanu jeb ciršanu, griešanu, 
liekšanu, caurumošanu un 
līdzināšanu. Metāla savienošanu 
jeb metināšanu, kas ir 
vissarežģītākā kalšanas operācija, 
piektdien demonstrēja Igaunijas 
kalēju asociācijas meistari – Jaaks 
Krivins un Anti Kuks, kuri vadīja 
meistarklases. 

Katrs rīts sākās ar savas darba 
vietas sagatavošanu – kalēja gal-
veno darba rīku – ēzes, laktas un 
citu kalšanai nepieciešamo instru-
mentu  - novietošanu ērtās vietās. 
Blakus darba vietai tika novietots 
arī auksta ūdens spainis - metāla 
norūdīšanai un straujai darba in-
strumentu atdzesēšanai. Ains 
Jepišovs ierādīja kalšanai paredzētā 
materiāla sagatavošanu, un tad 
jau bija jāķeras pie kalšanas, jo 
katrai dienai bija savs uzdevums – 
jāizgatavo noteikts priekšmets. 
Tapa unikāli pakaramie, pakavi, 
naglas, atslēgu piekariņi, krāsns 

biguļi un pat rotaslietas. Ikviens 
pēc dienas uzdevuma veikšanas 
varēja darināt ko sirdij un prātam 
tīkamu.  Vairākkārt pārkalts, bet 
tomēr savs – neatkārojams- bija 
katrs darinājums un laikam jau arī 
atskārsme, ka kalēja darbs prasa 
pacietību, uzmanību un zināšanas 
gan ķīmijā, gan fizikā, gan arī savu 
emociju un spēka pārvaldīšanu. 

Darba diena ilga no 9.00 līdz 
16.00, bet dienas beigās visi bija 
apmierināti ar padarīto, un jau 
bija skaidrs, ka Harija prasme 
darboties ar dažādiem instru-
mentiem lieti noderēja un metāls 
„klausīja” viņam, kaut arī reizēm 
atskanēja kāds skarbāks vārds. 
Kārlis visu darīja mierīgi, nosvērti 
un līdzsvaroti, varbūt neizrādot 
savas dusmas vai emocijas, bet arī 
viņa rokās  metāls ieguva noteiktu 
formu. Emīls ir straujš, ar plašu 
emociju spektru, bet tika galā 
ar uzdevumiem un darināja ļoti 
praktiskas un pārdomātas lietas, 

netērējot velti savu enerģiju. Rob-
erts veica visus uzdotos darbus 
lēni un pamatīgi, bet tai pašā laikā, 
šķiet, radās atklāsme, ka kalšana 
nav viņa stihija.

Sestdiena bija ļoti īpaša – Hījumā 
salā notika tradicionālais amat-
nieku darinājumu gadatirgus. Un 
mūsu puiši rādīja tur savas amata 
prasmes un, kā izrādījās, varēja 
pārdot tikko darināto krāsns big-
uli un pakaramos. Gandarījums un 
prieks par padarīto darbu bija liels. 
Neapšaubāmi, ka brauciens uz 
Hījumā, līdzdalība šajā projektā 
puišiem lika aizdomāties par savu 
nākamo profesiju: ko tad es gribu 
un kādu darbu varu darīt turpmāk? 
Protams, tas bija pārbaudījums 
krievu un angļu valodas zināšanām. 
Secinājums ir viens – šis bija 
vīrišķības, pacietības, uzņēmības, 
precizitātes un uzmanības 
pārbaudījums.

Inga Pelcmane
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Garkalnes kausu izcīna Guntars Siliņš
Sestdien, 20. augustā notika 
tradicionālās Garkalnes no-
vada un Pierīgas pašvaldību 
kausa izcīņas sacensības 
jāšanas sportā šķēršļu 
pārvarēšanā. Tās organizēja 
Jātnieku sporta klubs Kriķi 
sadarbībā ar Garkalnes  
novada domi un Latvijas 
Jātnieku federāciju. 

Programmā bija iekļauti pieci 
maršruti, bet vienā no tiem 
par godalgām varēja cīnīties 
trīs konkurencēs, tādējādi 
paplašinot iespēju iegūt bal-
vas tieši jaunajiem jātniekiem 
ar jaunajiem zirgiem. 

Sacensību augstākais konkūrs 
bija ar līdz 130 cm augsti-
em šķēršļiem, kurā izcīnīja 
Garkalnes kausus. Pamatdis-
tanci bez soda punktiem veica 
tikai divi sportisti: Guntars 
Siliņš ar Maglesias no sporta 
kluba Mežstrazdiņi un Sin-
tija Semenkova ar Lacapo no 
Kriķiem. Pārlekšanā bez soda 
punktiem startēja vienīgi Gun-
tars un uzvarēja. Sintijas duets 
bija ātrāks, taču gāza divus 
šķēršļus, iegūstot otro vietu. 
Trešais Guntars Siliņš ar otru 
zirgu – Akadio.

Savukārt Pierīgas pašvaldību 
kausus izvēles maršrutā ar līdz 
120 cm augstiem šķēršļiem 
ieguva: Linda Ansule ar Lem-
onu (SK Tīraines staļļi), Anita 
Žarinova ar Silvanu (RVA) un 
Kristaps Neretnieks ar Chios 
Son (RVA).

Garkalnes kausa ieguvējs 2011. 
gadā Guntars Siliņš:
- Šīm sacensībām īpaši nega-
tavojos, un tās iepriekš nei-
etilpa manos plānos. Taču tad 
nolēmu, ka tā ir laba iespēja 
nostartēt vēl kādās sacensībās 
un aizvest uz tām savu 
veterānu – 17 gadus veco zirgu 
Maglesias. Protams, uzvara 
man sagādā prieku, lai gan tā 
netika gūta Latvijas spēcīgāko 
jātnieku konkurencē. Taču 
prieks par uzvaru sportistam 
ir vienmēr. Pirms sacensībām 
ilgstoši lija, un varēja rasties 
bažas par laukuma kvalitāti, 
bet viss bija vislabākajā 
kārtībā. Sacensības bija labi 
organizētas. Maršrutus, kā 
vienmēr interesanti, sastādīja 
Ivo Miķelsons, un uz Kriķiem 
bija atvesti Latvijā labākie 
šķēršļi, kādus veicam Pasaules 
kausa izcīņas posmā vai citās 
lielākajās sacensībās. Tas 
piešķīra startiem savu frišumu. 
Jauki, ka pārlekšanā varēju 
sacensties tieši ar mājinieci, 
sporta kluba Kriķi sportisti – 
Sintiju. Lai gan viņa lec ar ļoti 
pieredzējušu zirgu, var redzēt, 
ka jaunā jātniece pati domā 
par to, kā labāk veikt distan-
ci, un dara to centīgi. Taču 
pārlekšanā laikam uztrau-

kums bija mazliet lielāks nekā 
pamatmaršrutā, un arī Lacapo 
nav stabils savā sniegumā. 
Tāpēc man tika pirmā vieta, 
Sintijai – otrā.

Garkalnes kausa izcīņas otrās 
vietas ieguvēja Sintija Semen-
kova:
- Super! Sacensības bija 
lieliskas, man ļoti patika, 
- gan tas, kā bija sastādīts 
maršruts, gan tas, ka lielā 
skaitā bija ieradušies aktīvi un 
pozitīvi noskaņoti līdzjutēji. 
Pārsteigums man ir tas, ka 
pārlekšanā izdevās sacensties 
ar tik pieredzējušu jātnieku, 
kāds ir Guntars Siliņš. Esmu ļoti 
priecīga par savu rezultātu, jo 
ar Lacapo startēju tikai trešajās 
sacensībās. Gandarījums arī 
par to, ka saņēmu lieliskas bal-
vas – kausu, kārumus un segu 
zirgam, kā arī naudas prēmijas, 
kas ļaus iegādāties atkal ko 
jaunu jāšanas inventāram.

Garkalnes novada domes 
priekšsēdētājs Mārtiņš Gunārs 
Bauze-Krastiņš:
- Garkalnes novada dome 
jau tradicionāli atbalsta šīs 
sacensības, tāpat kā daudzu 
citu sporta veidu aktivitātes – 
BMX, futbolu, regbiju, basket-
bolu, šahu, tenisu un citus. 
Katru gadu rīkojam arī sporta 
laureātu apbalvošanas cere-
moniju. Taču jāšanas sports ir 
kas īpašs. Te startē cilvēki kopā 
ar tik skaistiem dzīvniekiem – 
zirgiem, kas piesaista daudzu 
ļaužu uzmanību. Man prieks, 
ka šo sacensību laikā daudzi 
vietējie iedzīvotāji iepazīst 
šo sporta veidu, jaunieši 
iegūst pamatzinības par 
zirgaudzēšanu un līdz ar to – 
darbošanos lauksaimniecībā. 
Garkalnes novada teritorijā 
esošā zemnieku saimniecība 
Kriķi un sporta klubs ar šādu 
pat nosaukumu dod lielu 
ieguldījumu mūsu sporta un 
sabiedriskās dzīves attīstībā. 
Jāatzīmē tas, ka JSK Kriķi 
sportisti tikuši pie kausiem 
un medaļām gan Latvijas, 
gan arī starptautiskā mēroga 
sacensībās.

Jātnieku sporta kluba Kriķi 
valdes locekle Vija Glāzere:
- Sākotnēji mūsu sacensībās 
dalībnieki pieteica 135 star-
tus, taču lietus dēļ vairāki no 
līdzdalības atteicās. Tomēr tas 
nemazināja Garkalnes turnīrā 
tradicionāli jauko noskaņu. 
Lieliski, ka mūs vienmēr at-
balsta Garkalnes novada 
dome, gādājot par kausiem, 
diplomiem, zirgu rozetēm un 
ļoti skaistiem ziedu pušķiem, 
kā arī sacensību sarīkošanai 
nepieciešamo izdevumu 
segšanu. Palīdz arī ilggadējie 
sadarbības partneri. Fir-
mas Eggersmann pārstāvji 
dāvināja kārumus zirgiem, 

veikals Zirgu stallis – segas 
galveno maršrutu uzvarētāju 
zirgiem, SIA Dzintara ceļš – 
dāvanu kartes amatieru 
konkurences līderiem sava 
restorāna apmeklējumam 
Jēkaba kazarmās. Mūsu 
ģimene – es un mans vīrs Jānis, 
sagādājām godalgoto vietu 
ieguvējiem burciņas ar medu...

Zemkopības ministrijas 
parlamentārais sekretārs Ar-
mands Krauze:
- Savu kolēģu ieinteresēts, 
šogad esmu apmeklējis jau 
vairākas jāšanas sacensības. 
Sāku saprast šo sporta veidu 
un kļūstu par tā līdzjutēju. Man 
zirgi patikuši kopš bērnības, 
bet tagad redzu tos, sagatavo-
tus sportam, un tas ir pavisam 
cits līmenis. Ar prieku redzu, 
ka jauniešiem ir interese par 
jāšanas sportu, un tas liek 
domāt, ka šai nozarei laukos 
un arī Pierīgas saimniecībās ir 
nākotne. Bērni nāk uz staļļiem, 
iepazīst saskarsmi ar zirgu, 
startē vēlāk sacensībās. Varbūt 
tas viņus mudinās kādreiz 
pašiem attīstīt zirgaudzēšanas 
nozari, veidot savu 
saimniecību un strādāt lau-
kos. Turklāt vērtīgākais ir tas, 
ka nodarbošanās ar jāšanas 
sportu ir gan aizraušanās, gan 
var būt darbs visam mūžam. 
Mums šādi cilvēki ir vajadzīgi, 
un par to domājam mēs arī 
Zaļo un zemnieku savienības 
programmās, spriežot par Lat-
vijas turpmāko attīstību.

Zemnieku saimniecības Kriķi 
īpašnieks un sporta kluba 
Kriķi treneris, kā arī Lauk-
saimnieku organizāciju 
sadarbības padomes valdes 
priekšsēdētājs, Latvijas 
Zirgaudzētāju biedrības prezi-
dents un Latvijas Jātnieku 
federācijas viceprezidents  
Edgars Treibergs:
- Man patīk, ka bērni un 
jaunieši darbojas ar zirgi-
em, - gūst pieredzi praktiskā 
darbā, izmanto iespēju savu 
brīvo laiku aizpildīt ar lielisku 
aizraušanos. No vienas puses, 
tas ir sports, no otras,– ļoti 
nopietna lauksaimniecības 
nozare, kurai var veltīt visu 
savu mūžu. Sākot no pirmās 
uzkāpšanas ponija mugurā, 
līdz startiem visaugstākā 
ranga sacensībās, savas 
saimniecības izveidošanai un 
zirgu audzēšanai, kas attiecīgā 
kvalitātē var nodrošināt labu 
peļņu. Tikai jāstrādā, un ļoti 
cītīgi. 

Esmu priecīgs, ka man ir iespēja 
atvēlēt savas saimniecības lau-
kumus un zirgus sporta kluba 
Kriķi jaunajiem jātniekiem, lai 
viņi iegūst šo lielisko pieredzi.

LJF Preses dienests, 
Dace Millere

 Guntars Siliņš ar zirgu Maglesias izcīna Garkalnes kausu.

Pārlekšanas distancē Sintija Semenkova ar Lacapo, iegūstot otro vietu. 
Foto: Māris Millers

Uzvarētaju sveic Domes priekšsēdētājs Mārtiņš Bauze-Krastiņš un LJF 
ģenerālsekretāre Kristīne Lisovska.
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APSTIPRINĀTI
ar Garkalnes novada domes
2011.gada 26.jūlija sēdes lēmumu
(protokols Nr.9, 26§)

Garkalnes novada domes saistošie noteikumi Nr.5
„Par audzēkņu reģistrācijas un uzņemšanas kārtību Garkalnes no-

vada pašvaldības izglītības iestāžu pirmsskolas grupās un pašvaldības 
līdzfinansēšanas kārtību audzēkņiem, kuri apmeklē Garkalnes

novada privātās pirmsskolas izglītības iestādes.”

Izdoti saskaņā ar Vispārējās izglītības likuma
26.panta 1.daļu un likuma „Par pašvaldībām”
15.panta 4.punktu un 43.panta 3.daļu

1. Vispārīgie jautājumi
1.1.Saistošie noteikumi nosaka bērnu reģistrācijas, uzņemšanas un atskaitīšanas 
kārtību Garkalnes novada pašvaldības izglītības iestāžu pirmsskolas grupās.
1.2.Garkalnes novada pašvaldībā pirmsskolas izglītība tiek realizēta Garkalnes vid-
usskolas un Berģu Mūzikas un mākslas pamatskolas pirmsskolas izglītības grupās 
(turpmāk – izglītības iestādes).
1.3.Pirmsskolas izglītības programmu izglītojamie apgūst no iestāšanās brīža 
izglītības iestādē līdz izziņas saņemšanai par programmas apguvi.
1.4.Izglītības iestādēs bērni tiek uzņemti no 2 gadu vecuma.
1.5.Obligātā piecgadīgo un sešgadīgo bērnu sagatavošana pamatizglītības apguvei 
tiek uzsākta tajā kalendārajā gadā, kurā bērnam aprit pieci gadi.
1.6.Bērnus ar speciālajām vajadzībām reģistrē, pamatojoties uz ģimenes ārsta un 
medicīnas speciālistu atzinumu.
1.7.Reģistrējot bērnu, vecāki norāda vienu vēlamo izglītības iestādi. Vecākiem vai
aizbildņiem (turpmāk – vecākiem) ir tiesības mainīt izvēlēto izglītības iestādi.
1.8.Garkalnes novada pašvaldība līdzfinansē bērnu no 2 gadu vecuma (kuriem ne-
var nodrošināt vietu pašvaldības izglītības iestādē) apmācību privātajās pirmssko-
las izglītības iestādēs, kas ir reģistrētas izglītības iestāžu reģistrā, īsteno licencētas 
pirmsskolas izglītības programmas un atrodas Garkalnes novada teritorijā, un ar 
kurām Garkalnes novada pašvaldībai ir noslēgta vienošanās par bērnu uzņemšanu.
1.9.Garkalnes novada domes atbildīgajam darbiniekam (turpmāk – darbiniekam) 
sadarbībā ar izglītības iestāžu vadītājiem, komplektējot pirmsskolas grupas, jāievēro 
Vispārējās izglītības likums, šie saistošie noteikumi un citi spēkā esošie normatīvie 
akti.

2. Pieteikumu reģistrācijas kārtība
2.1.Uzņemšanai pašvaldības izglītības iestāžu pirmsskolas grupās vecāki bērnus 
reģistrē Garkalnes novada Domē apmeklētāju pieņemšanas laikā, iesniedzot pi-
eteikumu, pievienojot tam bērna dzimšanas apliecības kopiju, izziņu par bērna 
deklarēto dzīvesvietu, izziņu par vecāku deklarēto dzīvesvietu, kā arī pievieno ziņas 
par faktiskās dzīvesvietas adresi un norāda kontakttālruņus un e-pastu. Reģistrējot 
bērnu jāuzrāda vecāku personu apliecinošs dokuments. Reģistrācijas pieteikuma 
elektronisko formu darbinieks aizpilda divos eksemplāros vecāku klātbūtnē pēc 
vecāku sniegtās informācijas (pielikums Nr.1).
2.2.Darbinieks aizpildīto reģistrācijas pieteikumu izdrukā 2 eksemplāros, vienu 
eksemplāru saņem vecāki, otrs paliek Garkalnes novada domes uzskaitē.
2.3.Reģistrācijas pieteikumi tiek sistematizēti Garkalnes novada domes pirmsskolas 
izglītojamo reģistrā rindas secībā, pēc iesnieguma saņemšanas datuma.
2.4.Garkalnes novada domes Izglītības, kultūras, sporta un jaunatnes lietu komite-
ja sniedz atzinumu par bērnu uzņemšanu uzskaitē un reģistrēšanu pirmsskolas 
izglītojamo reģistrā.
2.5.Prioritāri ar vietām nodrošina tos bērnus, kuru pašu un vecāku dzīvesvieta 
deklarēta Garkalnes novadā.
2.6.Priekšrocības bērna uzņemšanai pašvaldības izglītības iestādēs ārpus kārtas ir 
šādos gadījumos:
2.6.1. bērns ir obligātā pirmsskolas izglītības vecumā;
2.6.2. kāds no bērna vecākiem strādā izglītības iestādē;
2.6.3. bērnam noteikta ārpus ģimenes aprūpe;
2.6.4. bērns ir no audžu ģimenes;
2.6.5. bērns ir ar bāriņtiesas atzinumu vai rekomendāciju;
2.6.6. ja bērna māsa vai brālis mācās Garkalnes novada izglītības iestādēs;
2.6.7. citos Garkalnes novada domes noteiktajos gadījumos.

3. Bērnu uzņemšanas kārtība.
3.1.Bērnus Garkalnes novada pašvaldības izglītības iestāžu pirmsskolas grupās 
uzņem divas reizes gadā: bērns tiek uzņemts attiecīgā gada jūlija mēnesī un 
apmeklējumu uzsāk ar 1.septembri un bērns tiek uzņemts attiecīgā gada decembra 
mēnesī un apmeklējumu uzsāk ar nākamā gada 1.janvārī.
3.2.Darbinieks, pamatojoties uz pirmsskolas izglītojamo reģistra datiem, līdz 
attiecīgā gada 1.jūlijam un 1.decembrim publicē vietējā laikrakstā un Garkalnes no-
vada mājas lapā bērnu sarakstu, kuri pretendē uz vietu izglītības iestādē attiecīgajā 
mācību gadā.
3.3.Gadījumā, ja potenciālais izglītojamais ir to bērnu skaitā, kuri var tikt uzņemti 
attiecīgajā izglītības iestādē, bet vecāki neplāno laist bērnu pašvaldības izglītības 
iestādē attiecīgajā mācību gadā, vecākiem ir pienākums paziņot par to iesnieguma 
formā Garkalnes novada domei līdz attiecīgā gada 15.jūlijam un 15. decembrim.
3.4.Uzņemšana izglītības iestādē tiek apstiprināta ar Domes lēmumu, kas tiek 
publicēts un to nosūta izglītības iestādes vadītājam grupu komplektācijai.

3.5.Izglītojamo grupas izglītības iestādē tiek komplektētas ievērojot izglītojamo ve-
cumu kalendārajā gadā.
3.6.Bērnus, kurus nav iespējams uzņemt izglītības iestādē vietu skaita trūkuma 
dēļ, darbinieks pārreģistrē uz nākamo uzņemšanu. Ja atbrīvojas vieta pirmsskolas 
izglītības grupā, tā var tikt piedāvāta secīgi rindā esošajiem.
3.7.Lai bērnu uzņemtu izglītības iestādē, vecākiem izglītības iestādes vadītājam 
jāiesniedz šādi dokumenti:
3.7.1. vecāku iesniegums par uzņemšanu;
3.7.2. bērna dzimšanas apliecības kopija;
3.7.3. medicīniskā karte (veidlapa Nr.026/u) ar speciālista slēdzienu par bērna 
veselības stāvokli;
3.7.4. profilaktiskā potēšanas kartes kopija (veidlapa Nr.063/u);
3.7.5. izziņa, ka bērns nav bijis kontaktā ar infekcijas slimībām;
3.8.Pēc Garkalnes novada domes lēmuma par izglītojamo uzņemšanu izglītības 
iestādē stāšanās spēkā līdz attiecīgā gada 1.septembrim un 1.janvārim izglītojamo 
vecāki slēdz savstarpēju līgumu ar izglītības iestādi.

4. Bērnu atskaitīšanas kārtība
4.1.Izglītojamā vieta izglītības iestādē tiek saglabāta viņa slimības, karantīnas laikā, 
pamatojoties uz ģimenes ārsta izziņu, kā arī vecāku kārtējā atvaļinājuma laikā, 
pamatojoties uz vecāku iesniegumu.
4.2.Izglītības iestādē, kuru izglītojamais neapmeklē attaisnojošu iemeslu dēļ laika 
posmā, kas nav garāks par vienu kalendāro gadu, vieta tiek saglabāta, ja ar ģimenes 
ārsta izziņu nozīmēts šāds atveseļošanās periods.
4.3.Izglītojamais, kas ar domes lēmumu ir uzņemts pašvaldības izglītības iestādē, 
bet nav uzsācis apmeklējumu 1 kalendārā mēneša laikā, vai arī ilgāk par 1 kalendāro 
mēnesi pārtraucis apmeklējumu, par to neinformējot izglītības iestādi, var tikt 
izslēgts no izglītības iestādes.
4.4.Pēc izglītības iestādes iesnieguma saņemšanas pašvaldībā, lēmumu par 
izglītojamā atskaitīšanu pieņem Garkalnes novada dome, saskaņā ar Garkalnes no-
vada domes Izglītības, kultūras, sporta un jaunatnes lietu komitejas atzinumu.

5. Sadarbība ar privātajām pirmsskolas izglītības iestādēm
5.1.Izglītojamie, kas apmeklē privātās pirmsskolas izglītības iestādes, tiek reģistrēti 
šajās iestādēs un iestādes vadītāja apstiprināti izglītojamo saraksti tiek iesniegti 
Garkalnes novada domei.
5.2.Garkalnes novada dome var līdzfinansēt izglītojamos privātās pirmsskolas 
izglītības iestādēs, ja izglītojamais ir sasniedzis 2 gadu vecumu un, ja izglītojamais 
un vismaz viens no vecākiem Garkalnes novadā ir deklarēti ne mazāk kā 6 mēnešus.
5.3.Uz Garkalnes novada domes līdzfinansējumu privātās pirmsskolas izglītības 
iestādes apmeklējumam var pretendēt tie izglītojamie, kuri vietu trūkuma dēļ nav 
uzņemti pašvaldības izglītības iestādēs.
5.4.Līdzfinansējums var tikt piešķirts izglītojamajam privātās pirmsskolas izglītības 
iestādē, kura ir reģistrēta Latvijas Republikas Izglītības iestāžu reģistrā un īsteno 
licencētu pirmsskolas izglītības programmu, kā arī atrodas Garkalnes novada 
teritorijā, un ar kurām Garkalnes novada pašvaldībai ir noslēgta vienošanās par 
bērnu uzņemšanu. Līdzfinansējuma apmērs tiek noteikts kārtējā gada apstiprinātā 
budžeta ietvaros Ls 100.00 vienam izglītojamajam mēnesī.
5.5.Līdzfinansējums tiek piešķirts katru mēnesi pēc rēķina saņemšanas no privātās 
pirmsskolas izglītības iestādes, uzrādot izglītojamā apmeklējuma datus.
5.6.Garkalnes novada dome izveido atbildīgo komisiju, kas sniedz atzinumu par 
iespēju slēgt līdzfinansējuma līgumu ar privātām pirmsskolas izglītības iestādēm, 
izvērtējot to atbilstību un iespējas uzņemt izglītojamos.
5.7.Deleģētajiem komisijas pārstāvjiem ir tiesības, nesaskaņojot ar iestādi, iestādes 
darba laikā ierasties telpu un mācību procesa apsekošanai, kā arī lūgt uzrādīt 
līdzfinansēto audzēkņu reģistrācijas žurnālu.
5.8.Atbildīgā komisija, izvērtējot situāciju, var izskatīt arī iespēju lauzt līdzfinansējuma 
līgumu.
5.9.Slēdzot līdzfinansējuma līgumu ar privātās pirmsskolas izglītības iestādi, 
tiek noteikts vietu skaits, ko apņemas nodrošināt privātās pirmsskolas izglītības 
iestādes līguma darbības termiņa laikā, kas nav ilgāks par vienu mācību gadu.
5.10. Pašvaldības līdzfinansējums privātās pirmsskolas izglītības iestādē tiek 
saglabāts, ja izglītojamais neapmeklē iestādi attaisnojošu iemeslu dēļ laika 
posmā, kas nav garāks par vienu kalendāro mēnesi. Par attaisnojošiem iemes-
liem tiek uzskatīti ar ģimenes ārsta izziņu apstiprināts atveseļošanās periods, 
slimības, karantīnas laiks. Neattaisnojošu kavējumu gadījumos līdzfinansējums tiek 
pārtraukts.

6. Administratīvo aktu apstrīdēšanas kārtība
6.1.Garkalnes novada domes pieņemtos lēmumus var pārsūdzēt administratīvajā 
tiesā Latvijas Republikas normatīvajos aktos noteiktajā kārtībā.

7. Noslēguma jautājumi
7.1.Ar šiem noteikumiem tiek atcelti Garkalnes pašvaldības saistošie noteikumi 
Nr.20 „Par audzēkņu reģistrācijas un uzņemšanas kārtību Garkalnes novada 
vispārējā izglītības iestādē „Garkalnes-Berģu pamatskola” pirmsskolas izglītības 
grupās un pašvaldības līdzfinansēšanas kārtību Garkalnes novada privātajām pi-
rmsskolas izglītības, mācību un audzināšanas iestādēm un pieskatīšanas centriem.
7.2.Dome saistošos noteikumus publicē vietējā laikrakstā vai bezmaksas
izdevumā, izvieto redzamā vietā domes ēkā.
7.3.Saistošie noteikumi stājas spēkā pēc to publicēšanas laikrakstā.

Garkalnes novada domes priekšsēdētājs                                        M. G. Bauze-Krastiņš
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 Tētiņš saka uz dēliņa:
Dzen drīzak kumeliņu,
Eņģeliši nosaluši,
Pie vārtiem stāvedami.

Novadā reģistrēti  
mirušie:

Fricis Miervaldis Kronbergs 
28.01.1933. - 31.07.2011.

Ivans Čuprovs 
05.11.1956. - 17.08.2011.

Irēna Ābelīte 
15.09.1937. - 21.08.2011.

Jūdz’, tautieti, kumeliņu,
Brauksam sērstu brāliņôs:
Jau zīlite vēsti riete,
Jauni radi brāliņôs.

Novadā reģistrēti 
dzimušie:

Ženija Zute  
17.07.2011.

Anna Elizabete Bluzika 
29.07.2011.

Rihards Sprūds 
12.08.2011.

Amēlija Grebeža  
10.08.2011.

Ai, vainaga vainadziņ,
Brīv’ es tevi darinaju;
Tautu dēla klētiņâ
Brūna samta cepurite.

Novadā 
laulību reģistrēja:

Mārtiņš Legzdiņš  
un Aiga Dembovska

Ģirts Bergs  
un Arita Zuimača

Jānis Dābols  
un Dace Brumziede

Rūpēs 
par bērniem
No šīs vasaras lēnām atvadoties, priecājamies par tiem 
bērniem un viņu vecākiem, kuri daudz saulainu vasaras 
dienu aizvadījuši tepat novadā kopā ar saviem bērniņiem, 
peldoties, braucot ar divriteni un izklaidējoties jaunajos 
bērnu rotaļu un sporta laukumos. Lai arī būtu vēl un vēl 
ciematiņi un pludmales, kur vingrojamo un kāpelējamo 
aprīkojumu varētu papildināt, solāmies iesākto turpināt arī 
nākamgad.

Šogad uzstādīti un atjaunoti vairāki bērnu rotaļu sporta 
laukumi gan Garkalnē pie Garkalnes vidusskolas, Garkalnes 
parkā, Garkalnē, Sēņu ielā, Bukultos un Padebešos. Kā 
nākamais savu kārtu gaida sporta laukums Garkalnē, par 
kura piemērotāko atrašanās vietu vēl noris debates, jo 
būtiski ir ne tikai saplānot un uzcelt, bet uzcelt tieši tā un 
tieši tur, kur vēlējušies iedzīvotāji. 

Paldies visiem, kas nebija vienaldzīgi. Šo jauko tradīciju 
turpināsim arī nakamgad. Jau tagad padomā ir gan Baltez-
era pludmales sakopšana un aprīkošana ar rotaļu elemen-
tiem, gan arī Saules iela Garkalnē, kā arī citur. Gaidīsim 
iedzīvotāju ieteikumus un priekšlikumus par Jums vēlamo 
sporta un rotaļu laukumu attīstību! 

Kārlis Bružuks
Domes priekšsēdētāja vietnieks
Fotogrāfijās pa labi:
Augšā – Padebešu sporta laukums
Apakšā – sporta laukums Sēņu ielā

Kalnu velosipēdistu rindās 2010. gada rudenī Garkalnes novadā 
dibināta kalnu velosipēdistu 
biedrība – MTB Garkalne.

Velo sezonai beidzoties ar pi-
rmo sniegu dzima ideja par jaunas 
komandas izveidi. Iepriekš kolektīvi 
nevienojušies, tomēr ar velosportu 
tuvi bijuši vēlējāmies apvieno-
ties. Lai būtu komandas gars, lai 
baudītu biedra plecu, lai sasniegtu 
mērķi, lai radītu piemēru. Piemēru 
vienaudžiem un jaunākiem, ka 
velosports ir bauda un veselīgs 
dzīves veids. Bija pamatotas bažas 
par pastāvēšanu, taču, talkā nākot 
Garkalnes novada domes sporta 
funkcionāriem, ar deputātu at-
balstu izķepurojāmies no radušās 
situācijas. Palīdzēja arī sponsori, 
atbalstītāji un tuvinieki. Ar draugu 
līdzdalību esam ceļā uz jauniem 
personīgajiem un sportiskajiem 
panākumiem!

Tāpat kā pērn, arī šogad kā 
‘’mugurkaula’’ sacensības esam 

noteikuši SEB Latvijas čempionātu 
kalnu divriteņu maratonā 7 posmu 
garumā. Nesmādējam arī citas velo 
sacensības Latvijā. Mūsu mērķis 
ir komandas sastāvā piedalīties 
ārpus dzimtenes robežām.

‘’MTB GARKALNE” komandas 
sastāvā brauc: Edgars Šmits, 
Vilnis Vīgants, Juris Krātiņš, An-
dris Brīvulis, Kalvis Vērzemnieks 
un Atis Neļķe. Sezonas vidusdaļā 
pievienojās un sastāvu pastiprināja 
Vitālijs Seržans. Šovasar esam 
piedalījušies un savu novadu 
pārstāvējuši TREK PHILIPS MTB 
Maratona posmos, Rīgas MTB 
tautas velobraucienā, Tele2 Rīgas 
velomaratonā. Atlicis pēdējais 
posms SEB Latvijas čempionāta 
kalnu divriteņu maratonā Siguldā, 
24h MTB sacīkste Ogres Zilajos 
kalnos, 21.Latvijas riteņbraucēju 
vienības brauciens Siguldā, LRF 
kauss krosā (kurš notiks Garkalnē) 
un Valkas novada riteņbraukšanas 
sacensības. Kopumā būsim 

pavadījuši visas vasaras brīvdienas 
sacensībās un neskaitāmas stun-
das treniņos.

Milzīgu paldies sakām mūsu 
sponsoriem – Garkalnes novada 
domei, RigaBrain, SIA MONIER, 
SIA SIGNAMED, SIA KLINTS I un 
atbalstītājiem ISOSTAR Latvija, 
STV Studija, Sporta Laboratorija, 
SIA RR2, SIA Abi2 un SIA REMIK. 
Paldies līdzjutējiem un ģimenēm 
par atbalstu un izpratni!

Savukārt novada iedzīvotājiem 
novēlam būt ne mazāk aktīviem 
par mums un gaidām jūs mūsu 
pulkā. Tāpat gaidām izprotošus 
uzņēmumus un uzņēmējus, 
atbalstīt mūs, bez kuriem mūsu 
sportiskās gaidas būtu ierobežotas.

Tuvāk iepazīt, līdzi just un atrast 
kontaktinformāciju variet mūsu 
mājaslapā www.mtbgarkalne.lv

MTB Garkalne vārdā
Atis Neļķe

No tavas elpas nāk vējš
un paceļ spārnos tumšu tauriņu.
No tavas elpas nākam mēs.
Zem ledus uzvirmo melns ūdens,
zemes asins sasilda asnus 
Es paiešos pa apšu audzi,
pa tikko samanāmu taku turpu,
kur saausāma tikai tava elpa,
tava nemainīgā elpa. 

Astrīde Ivaska

Daudz laimes 
augusta jubilāriem!

75 gadu jubilejā
Viktoram Griķim

Raimondai Kušķei
Viktorijai Platacei

80 gadu jubilejā
Arturam Pastoram
Jānim Skroderem

Jānim Balodim

Tiem, kam vairāk par 90
Mildai Kaufmanei

Rūdolfam Lūsim



Jauno futbolistu skola
Šā gad pavasarī Futbola  skolas ”Garkalne” jaunajiem futbolistiem izdarīja sporta 
medicīniskās pārbaudes. Pārbaudīja bērnu vispārējo veselību, speciālisti izvērtēja 
stāju, fiziskās slodzes izturību un veica dažādus citus testus. Rezultāti bija pārsteidzoši – 
ļoti daudziem bērniem ir nepareiza stāja, vāja fiziskā sagatavotība un problēmas ar 
koordināciju. Tās ir sekas mūsu nepareizajam dzīvesveidam – bērniem trūkst rotaļas, 
kurās viņi kārtīgi izkustās, vēl joprojām pārāk daudz laika pavada sēžot. 

Tāpēc Fs Garkalne piedāvā iespēju bērniem ne tikai kārtīgi izkustēties, bet arī apgūt 
futbola spēles pamatus un spēlēt komandā. Veidot atbildības sajūtu, līdzi just 
savējiem un kļūt sabiedriskākiem. Svētdienās Ādažu baseinā trenera vadībā notiek 
peldēšanas nodarbības.

Visus, kam ir interese un vēlēšanās aicinām savās rindās. Apskatīties kā mēs 
trenējamies un sportojam varat Upesciema stadionā otrdienās un ceturtdienās vai 
Ādažu stadionā trešdienās un svētdienās. 

Par mums varat uzzināt mājas lapā www.fsgarkalne.lv vai arī zvanot pa telefonu 
29476314.  Uz tikšanos Fs Garkalne

Jauna tūrisma un izklaides iespēja Garkalnes pusē Garkalnes pusē mīt pavisam īpašs suns – Sibīrijas haskijs Vulfas kundze. Neviens nepaliek 
vienaldzīgs viņas acu skata dēļ. Nevienu neatstāj vienaldzīgu viņas īpašais raksturs. Tikpat 
īpaši ir viņas seši bērni. Par viņiem visiem ir stāsts... 

SIA “Vulfas kundze” aicina izbaudīt šo stāstu. 
• Labprāt uzņemam viesus, kas vēlas ziemā izbraukt suņu pajūgā, pavasarī un rudenī 
piedāvājam iespēju izbaudīt jaunas izjūtas, ko sniedz brauciens ar mūsu haskijiem un 
velosipēdu vai velokartu, ko velk vismaz 4 suņi. 
• Uzņemam tūristu grupas, kuriem daudz stāstām par šiem skaistajiem kamanu suņiem, 
sporta veidiem, ar kuriem nodarbojamies, leģendām, vēsturi un savu pieredzi. Izglītojoša 
informācija ar praktiskām apmācībām par kamanu suņu sporta veidiem, uzsverot, ka kamanu 
suņi ar sportu nodarbojas ne tikai ziemā.
• Organizējam bērniem ballītes par godu dzimšanas dienai vai citiem svētkiem, ļaujot 
izdauzīties haskiju kompānijā un dodoties kopā ekspedīcijā. 
• Piedāvājam dažādus par un ap haskijiem gatavotus suvenīrus. Piemēram, kad būsiet 
klātienē iepazinušies ar neatvairāmo un neatkarīgo Caruso, varēsiet iegādāties ziemas prie-
kiem cimdus, kas adīti no viņa vilnas. 

Praktiska informācija: ~ 1,5 stundu ilgs pasākums grupām vai individuāli. Ierašanās sportiskā 
apģērbā un tādā, uz kura nav bail atstāt haskija ķepas nospiedumu. Pasākuma cena – atkarībā 
no apmeklētāju skaita. Grupai līdz 10 cilvēkiem – Ls 30, līdz 20 cilvēkiem – Ls 50. Apmeklētājus 
cienāsim ar zāļu tēju vai svaigu gurķūdeni un pašceptu maizi ar gardu ievārījumu.
 
Un uz tikšanos Garkalnes “Lejas Trezoros” pie pašas Vulfas kundzes 
Vairāk par piedāvātajiem pakalpojumiem meklējiet: www.vulfaskundze.lv

Garkalnes novada Dome veido tūrisma sadaļu Domes mājas lapā. 
Ja vēlaties piedalīties, rakstiet uz gnv@garkalne.lv

Garkalnes novada Dome informē, ka lai saskaņotu Garkalnes ciema iedzīvotāju un Latvijas dzelzceļa 
intereses būvvalde ir pieņēmusi lēmumu par dzelzceļa gājēju pārejas būvniecības ieceres sabiedrisko 
apspriešanu Garkalnes ciemā, savienojot Gaujas un Dzelzceļa ielas.
Būvniecības ierosinātājs – Garkalnes novada Dome. Būvniecības ieceres abiedriskā apspriešana notiek 
no 2011. gada 01. septembra, līdz 30. septembrim.
Ar piedāvāto gājēju pārejas izvietojuma variantu var iepazīties:
• Garkalnes novada domes būvvaldē Brīvības gatvē 455;
• Garkalnes novada mājas lapā www.garkalne.lv;
• laikrakstā „Garkalnes novada vēstis”.
Konsultācijas un papildus informāciju sabiedriskās apspriešanas laikā var saņemt Garkalnes novada 
domes būvvaldē, Brīvības gatvē 455, pirmdienās no 11.00 līdz 19.00 un ceturtdienās no 09.00 līdz 17.00, 
vai pa tālruni 67800916.
Rakstiskus priekšlikumus un atsauksmes par gājēju pārejas izvietojumu brīvā formā vai aizpildot aptau-
jas anketu* var iesniegt līdz šā gada 30. septembrim:
• nosūtot pa e-pastu Garkalnes novada būvvaldei, buvvalde@garkalne.lv.
• nosūtot pa pastu Garkalnes novada būvvaldei, Brīvības gatvē 455, Rīgā, LV-1024;
• nogādājot Garkalnes novada domes būvvaldē, Brīvības gatvē 455, 
pirmdienās no 11.00 līdz 19.00 un ceturtdienās no 09.00 līdz 17.00;

Būvniecības ieceres prezentācija notiks 15. septembrī pl. 17.30 
Garkalnes „Dienas centra” telpās.

* aptaujas anketas pieejamas pie paziņojumu stenda, Garkalnes domes vestibilā, būvvaldē  
un Garkalnes novada mājas lapā www.garkalne.lv


